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Geacht college, 
 
Op 7 juli is het rapport “Veehouderij en Gezondheid Omwonenden” (VGO) 
verschenen. In ‘s-Hertogenbosch zijn op die dag op een grote bijeenkomst de 
resultaten van het onderzoek toegelicht. Het is een belangrijk onderzoek waar 
door veel mensen met spanning op de uitkomsten is gewacht. Het rapport is 
vergezeld van een Kamerbrief toegezonden aan de Tweede Kamer. In deze 
Rijksreactie wordt ook gewezen op twee andere in dit kader van belang zijnde 
rapporten: “Emissies van endotoxinen uit de veehouderij” en het rapport 
“Additionele maatregelen ter vermindering van emissies van bioaerosolen uit 
stallen: verkenning van opties, kosten en effecten op de gezondheid van 
omwonenden”. 
 
Veel gemeenten zullen in de komende periode een besluit moeten nemen op een 
aanvraag voor een omgevingsvergunning milieu, die is ingediend door een 
veehouderij. Op 7 en 11 juli zijn vanuit gemeenten, omgevingsdiensten, GGD 
en provincie  overleggen in het provinciehuis gehouden voor Noord-Brabantse 
bestuurders over de uitkomsten van het onderzoek en is gediscussieerd hoe deze 
rapporten kunnen doorwerken in uw besluitvorming. Een aantal van u was 
hierbij aanwezig. Op deze bijeenkomsten kwam ook de teleurstelling naar voren 
over het ontbreken van de vertaling van de onderzoeken naar een beleidskader. 
In de kamerbrief staat hierover dat de Kamer na de zomer nader geïnformeerd 
wordt over de te nemen maatregelen en vervolgonderzoek. Diverse Brabantse 
bestuurders stelden de vraag hoe tot die tijd te handelen met het oog op het 
beperken van effecten op de gezondheid van mensen en een duurzame 
ontwikkeling van de veehouderij. 
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Er is, zo blijkt uit de rapporten en de gegeven uitleg, voldoende aanleiding om 
maatregelen te treffen. Het belang van het terugdringen van de emissies van fijn 
stof, endotoxinen en ammoniak is in ieder geval iets wat ondubbelzinnig naar 
voren komt uit de onderzoeken. Een belang wat al tot uitdrukking kwam in de 
door ons vastgestelde Uitvoeringsagenda Brabantse Agrofood 2016-2020 (UBA 
2016-2020) en het door Provinciale Staten vastgestelde Provinciaal Milieu- en 
Waterplan 2016-2021(PMWP). 
 
In het VGO-onderzoek is aangegeven dat er gezondheidsrisico’s kunnen zijn bij 
met name pluimveehouderijen en in gebieden waar veel veehouderijen liggen. 
Wij vinden het van belang dat u vanaf heden hiervoor extra aandacht heeft bij 
de beoordeling en afhandeling, ongeacht uw besluit daarover, van de 
vergunningaanvragen die betrekking hebben op één van deze twee situatie. Het 
gesprek aangaan met de ondernemer over de aanvraag is een eerste stap. 
 
Hiermee kunnen we voorkomen dat er nieuwe knelpunten gaan ontstaan. Wij 
vragen uw college dan ook om hierin uw verantwoordelijkheid te nemen als 
bevoegd gezag door de bovengenoemde rapporten te betrekken bij relevante 
vergunningaanvragen. Hoewel het ontbreekt aan een concreet beleidskader 
hebben gemeenten, ZLTO, BMF en provincie de afgelopen jaren in de aanpak 
van de urgentiegebieden geleerd dat omgevingsbewust handelen nodig is om 
overlast en knelpunten met betrekking tot veehouderij te voorkomen. In het traject 
van de beoordeling van de vergunningaanvraag is het dan ook belangrijk om 
het gesprek aan te gaan met niet alleen de ondernemer maar ook met de 
omwonenden over de mogelijke consequenties in een omgevingsbewuste 
context. 
 
Bij vergunningaanvragen wordt het bevoegd gezag gevraagd om aan te geven 
welke informatie zij betrokken heeft bij de beslissing op de aanvraag. Onlangs 
heeft de rechtbank Oost-Brabant dit bevestigd in een zaak van de gemeente 
Reusel-De Mierden. Ook de informatie uit de net verschenen rapporten moet bij 
de beslissing worden betrokken. Om de Brabantse overheden hierbij te 
ondersteunen is daarom tijdens de twee eerder genoemde bijeenkomsten op 7 
en 11 juli afgesproken om een gezamenlijk ondersteuningsteam vanuit provincie, 
gemeenten, GGD en omgevingsdiensten in het leven te roepen. Aanspreekpunt 
is de heer R. Scholtens (zijn contactgegevens vindt u in de rechterkantlijn). 
 
Bij dit team kan advies gevraagd worden bij de vergunningverlening en het 
beleid rond veehouderij en gezondheid. Hierbij moet gedacht worden aan de 
interpretatie van de diverse onderzoeken, het mogelijk toepassen van 
maatregelen en een eventuele motivering bij besluiten. Als provincie zullen we 
ook bijdragen aan dit team door de inzet van menskracht en expertise. 
 
In april 2016 is aan u, vanuit het Bestuurlijk Platform Omgevingsrecht (BPO) en 
de GGD’en in Brabant, de “Handreiking veehouderij en volksgezondheid” 
toegezonden met een aantal aanbevelingen. Deze handreiking wordt op korte 

http://www.brabant.nl/dossiers/dossiers-op-thema/platteland/-/media/89C79E8F2FA64DADA5858EEC97237972.pdf
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termijn aangevuld op basis van de uitkomsten van de onderzoeken. Wij willen 
het belang van deze handreiking en de aanbevelingen ook vanuit ons college 
onder uw aandacht brengen. Totdat deze handreiking is aangepast, kunt u een 
beroep doen op de expertise van het ondersteuningsteam. 
 
De provincie neemt het initiatief om, samen met gemeenten, omgevingsdiensten, 
GGD en andere partners, een communicatie-aanpak te formuleren naar 
aanleiding van de recent gepubliceerde onderzoeken. Deze aanpak is 
aanvullend op de communicatie die vanuit het Rijk en de onderzoekers wordt 
gegeven. Hierbij zal aandacht zijn voor gedegen informatievoorziening over de 
gezondheidsrisico’s rond de veehouderij, het belang van omgevingsbewust 
ondernemen en het toetsen van vergunningen en de inzet op innovatie in de 
agrofoodsector om onder andere emissies van schadelijke stoffen te 
verminderen. 
 
U hebt kennis kunnen nemen van de inhoud van de rapporten. Uit de resultaten 
blijkt dat zich vragen aandienen voor vervolgonderzoek. Daarnaast laat het 
toetsingskader voor de beoordeling van endotoxinen nog op zich wachten. 
Reden voor ons college om in een brief aan de Staatssecretaris van I&M te 
pleiten voor de grootste spoed bij de ontwikkeling van dit toetsingskader. 
 
We willen afsluiten met de constatering dat er, nu er duidelijkheid is over 
gezondheidseffecten bij omwonenden van veehouderijen, voldoende redenen 
zijn om extra aandacht te geven aan de vergunningverlening rond 
veehouderijen in het belang van zowel de burgers als de ondernemers. Door 
gezamenlijk op te trekken, onderling af te stemmen en te werken aan een 
uniforme aanpak versterken we naar onze mening de houdbaarheid van de 
gemaakte keuzes. Wij willen hier graag onze bijdrage aan leveren. 
 
 
 
Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 
 
de voorzitter, de secretaris, 
 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk 
 
 
CC: Provinciale Staten 

mw. ir. A.M. Burger 

 

 


